



June 2026

## **Company statement: Compliance with the requirements of the EU Packaging and Packaging Waste Regulation (PPWR) 2025/40/EU**

PPWR is a new EU regulation designed to reduce packaging waste, improve recyclability, increase the use of recycled materials and drive more sustainable packaging across Europe. The regulation becomes applicable from 12 August 2026 however many requirements are phased over time through to 2030.

At RS, many of the principles of PPWR are already aligned to our existing packaging strategy and 2030 ambitions, including:

- Reducing packaging consumption through optimisation and right-sizing
- Removing unnecessary plastics where suitable alternatives exist
- Increasing recycled content within packaging materials
- Improving recyclability of packaging placed onto the market
- Supporting operational improvements through packaging automation and standardization

We are aware of the requirement of the packaging manufacturer to draw up an EU declaration of conformity for each packaging type, as set out in Article 39 of the Regulation, and that, as per Annex VII, the declaration of conformity will be made available to the relevant authorities upon request.

RS are working closely with our suppliers to ensure the obligations set out in the Regulation are met by the enforcement date.

For more information about our approach to packaging and sustainability, please visit our webpage: [www.rsgroup.com/sustainability](http://www.rsgroup.com/sustainability)

\*\*\*\*\*

*Die PPWR ist eine neue EU-Verordnung, mit dem Ziel, Verpackungsabfälle zu reduzieren, die Recyclingfähigkeit zu verbessern, den Einsatz von Recyclingmaterialien zu steigern und europaweit nachhaltigere Verpackungen zu fördern. Die Verordnung tritt am 12. August 2026 in Kraft, viele Anforderungen werden jedoch schrittweise bis 2030 eingeführt.*

*Bei RS stehen viele der Grundsätze der PPWR bereits im Einklang mit unserer bestehenden Verpackungsstrategie und unseren Zielen für 2030, darunter:*

- *Reduzierung des Verpackungsverbrauchs durch Optimierung und bedarfsgerechte Dimensionierung*
- *Verzicht auf unnötige Kunststoffe, sofern geeignete Alternativen vorhanden sind*
- *Erhöhung des Recyclinganteils in Verpackungsmaterialien*
- *Verbesserung der Recyclingfähigkeit der in Verkehr gebrachten Verpackungen*
- *Unterstützung betrieblicher Verbesserungen durch Automatisierung und Standardisierung im Verpackungsbereich*



*Wir sind uns der Verpflichtung des Verpackungsherstellers bewusst, für jeden Verpackungstyp eine EU-Konformitätserklärung gemäß Artikel 39 der Verordnung zu erstellen, und dass die Konformitätserklärung gemäß Anhang VII den zuständigen Behörden auf Anfrage zur Verfügung gestellt werden muss.*

*RS arbeitet eng mit seinen Lieferanten zusammen, um sicherzustellen, dass die in der Verordnung festgelegten Verpflichtungen bis zum Datum des Inkrafttretens erfüllt werden.*

**RS Group plc**

Head Office: Fifth Floor, Two Pancras Square London, N1C 4AG,  
United Kingdom

T: +44 (0)20 7239 8400. Registered No. 00647788

[rsgroup.com](http://rsgroup.com)